
 

 

Side 1 af 2 Referat: Styregruppemøde for fremtidens folkehuse  
den 6. februar 2024 
 
Afbud fra: Jan Radzewicz (materialet blev gennemgået med ham den 2. fe-
bruar 2024).  
 
Repræsentanten fra Aarhus Ungdoms Fællesråd har meddelt, at de udtræ-
der fra styregruppen.  
 
Leder af folkehusene i distrikt syd Jens Sønderbæk og leder af folkehusene i 
distrikt midt Jakob Bavnshøj deltog i mødet.  
 
1) Godkendelse af detaljeret tidsplan  
 
Rådmand Christian Budde bød velkommen og fulgte op siden sidste møde 
den 5. januar 2024. Der blev budt velkommen til nyt medlem af styregruppen 
Britha Lund Sørensen, der er udpeget som medarbejderrepræsentant af 
Sundhed og Omsorgs HovedMedarbejderUdvalg (HMU).  
 
Den detaljerede tidsplan for processen blev præsenteret og drøftet. Der blev 
orienteret om, at der kan forekomme mindre justeringer, hvis der indkaldes 
til et forligskredsmøde i uge 8. Høringsfasen kan blive rykket lidt, og dialog-
møderne kan blive skubbet, hvis der skal afholdes forligskredsmøde i uge 8.  
 
Styregruppen lagde bl.a. vægt på muligheden for, at der senere i processen 
kan laves yderligere fælles kommunikation om forløbet, ligesom styregrup-
pen tidligere har været medunderskriver på et læserbrev. Det er vigtig med 
fokus på, hvordan vi kommunikerer godt ud.  
 
Den detaljerede tidsplan bliver også præsenteret på Sundheds- og Om-
sorgsudvalgets møde den 7. februar under et lukket punkt. 
 
Den detaljerede tidsplan blev godkendt.  
 
2) Præsentation af analyse af folkehusene med afsæt i kriterierne   
 
Styregruppen fik præsenteret analysen af folkehusene, samt de justeringer 
der er blevet lavet siden sidste styregruppemøde på baggrund af deres in-
put. Styregruppen blev præsenteret for kategorier, som folkehusene indstil-
les til på baggrund af analysen. Styregruppen drøftede og kvalificerede ma-
terialet.  
 
Styregruppen kom med følgende input:  

- At det er et godt stykke arbejde og et omfattende materiale med 
gode beskrivelser. 

- At styregruppen anerkender det store arbejde, som Sundhed og 

Omsorg har lavet indenfor en kort periode.  
- At der skal være fokus på at fjerne værdiladede ord og indforstået-

hed i analysen.   
- At der kan forekomme overbookinger af lokaler i folkehusene, hvor 

lokaler kan bookes uden at blive brugt.  
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Side 2 af 2 - At det kan være svært at gennemskue, hvordan der kan være store 
udsving i caféernes økonomi.  

- At der blev lavet en lidt nærmere begrundelse til nogle af folkehu-
sene, der indstilles til Nordea-fonden.  

- At der efterfølgende laves handleplaner for de enkelte folkehuse, der 
indstilles til Nordea-fonden, da de kalder på noget forskelligt. 

- At der skal være fokus på god kommunikation til medarbejderne, der 
kan blive berørt at processen. Det skal frem i den detaljerede tids-
plan.  

 

Ældre Sagen anerkender det flotte stykke arbejde med analysen og foreslår, 

at mere forvaltningsmæssige bemærkninger fjernes fra rapporten, så der gi-

ves plads til lokale bemærkninger fra høringsprocessen. Ældre Sagen fore-

slår, at man forsyner den meget grundige rapport med kvalitative data fra 

målgruppen. Derudover bør de konkrete lokalområder kvalificere den lokale 

analyse. 

 

Jævnfør ovenstående bliver analysen suppleret med bemærkninger fra hø-

ringsperioden og dialogmøderne, hvor kvalitative perspektiver fra borgere og 

lokalområdet kan komme frem. Det tages med, når den endelige beslutning 

skal træffes.    
 
3) Orientering om samarbejder, fast punkt   
 
Ansøgningen med Vedvarende Energi er blevet afvist, og der er ingen større 
ansøgninger ude.  
 
Yderligere samarbejder sættes på hold og tages op igen efter den igangvæ-
rende proces med fremtidens folkehuse og ansøgningen til Nordea-fonden 
er afsluttet.  
 
Der kan være lokale initiativer i folkehusene, som søger mindre midler. 
 
4) Eventuelt og næste møde   
 
Der næste styregruppemøde skulle have været afholdt online den 27. marts.  
 
Der er efterfølgende sket ændringer, som gør, at næste møde bliver rykket. 
Styregruppen orienteres, når der er fundet en ny dato.  
 

 


